
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR VI/24 

VI sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 28 października 2024 r. 

  



PROTOKÓŁ NR VI/24 
VI sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 28 października 2024 r. 
 
VI sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji odbyła się 28 października 2024 
r. o godz. 12:00 w siedzibie Samorządu Województwa Wielkopolskiego, al.  Niepodległości 34 
w Poznaniu. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana 
Sokołowska. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 
Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 37 Radnych Województwa 
Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca powitała uczniów klasy 8a Szkoły Podstawowej nr 2 im. Ignacego Jana 
Paderewskiego w Skórzewie. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska zaproponowała wycofanie z porządku obrad: 

 punktu 13. Podjęcie uchwały w sprawie: powierzenia Gminie Kleczew prowadzenia 
zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą wojewódzką nr 263 na 
odcinku Sławoszewo – Różnowa – punkt został wykreślony z  porządku obrad: 

za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

 punktu 21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego zmieniającej uchwałę nr 45/906/22 z dnia 26 września 
2022 r. w sprawie utworzenia Młodzieżowego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
i nadania jego Statutu – punkt został wykreślony z  porządku obrad: 

za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

 

Radny Michał Zieliński w związku z tym, iż nie zauważył w porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie pomocy dla powodzian, zapytał, kiedy taka uchwała może zostać podjęta? Na 
poprzedniej Sesji była mowa, że sprawą zajmą się Radni na październikowym posiedzeniu. 

Marszałek Marek Woźniak odpowiedział, że jest w stałym kontakcie z Dolnym Śląskiem oraz 
Województwem Opolskim. Po konsultacjach z władzami Lądka Zdroju, gdzie wstępnie 
deklarowano jeszcze w tym roku pomoc o wartości 5 mln zł, poproszono, aby przewidzieć ten 
wydatek w roku przyszłym. Były przesłanki, że może nie być możliwości wydatkowania takiej 
kwoty w tegorocznym budżecie. W związku z tym, do budżetu województwa na rok 2025 



zostanie wprowadzone 5 mln zł na rzecz Lądka Zdrój. Ponadto, Zarząd zaproponuje 
przeznaczenie kolejnych 5 mln zł na rzecz wskazanego samorządu w Województwie Opolskim. 
Marszałek tamtego województwa zadeklarował, że wskaże dwie lub trzy lokalizacje. Na ten 
moment nie ma potrzeby podjęcia żadnej dodatkowej uchwały w tej sprawie.  

Radny Marek Sowa jest zawiedziony zwłoką Zarządu. Jego zdaniem czekanie z pomocą jest 
pogłębieniem tragedii ludzi dotkniętych powodzią.  

Marszałek Marek Woźniak stwierdził, że mikrofon wytrzyma wszystko, ale poprosił aby być 
realistami. Aby odbudować  most potrzebna jest odpowiednia dokumentacja, badanie gruntu, 
przeprowadzenie przetargu, a to wszystko zajmuje czas. Wymuszanie na gminie, aby 
zrealizowała to wszystko do końca tego roku byłoby uciążliwością, a nie pomocą. Nie mówimy 
tu o pomocy osobom prywatnym, samorząd może przeznaczyć środki na odbudowę 
infrastruktury komunalnej. Pośpiech przysporzy problemy tym, którzy potrzebują te 
pieniądze, a my mamy im ułatwić zadanie.  

Radny Adam Bogrycewicz rozumie troskę radnego Marka Sowy. Sprawą podstawową dla 
realizacji zadania jest kwestia zabezpieczenia środków w budżecie. Zadeklarowanie ze strony 
Województwa Wielkopolskiego konkretnej pomocy, na konkretne cele pozwoli je szybciej 
realizować.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana Sokołowska zwróciła także 
uwagę, że 16 października 2024 r. został ogłoszony tekst jednolity ustawy o finansach 
publicznych. W związku z powyższym uchwały dla których podstawą prawną jest ww. ustawa, 
winny mieć zapis: t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1530.  

 

PORZĄDEK OBRAD IV SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok wraz z autopoprawką. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne wraz z autopoprawką.  

6. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które w 2024 
roku przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
przekazane samorządowi województwa. 

7. Sprawozdanie z przeprowadzenia konsultacji projektu „Uchwały Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego w sprawie uchwalenia Programu współpracy Samorządu Województwa 
Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2025”. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Samorządu Województwa 
Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2025. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr IV/81/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 15 lipca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, położonych lub znajdujących się na obszarze województwa 
wielkopolskiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Wielkopolskiego Muzeum Niepodległości.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznawania stypendiów Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego w dziedzinie kultury. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LXII/1252/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 26 lutego 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: powierzenia Gminie Kleczew prowadzenia zadania 
publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą wojewódzką nr 263 na odcinku 
Sławoszewo – Różnowa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu darowanej nieruchomości na rzecz Gminy Grodzisk 
Wielkopolski.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu darowanej nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego oraz zawarcia w 
tej sprawie umów pomiędzy Województwem Wielkopolskim a jednostkami samorządu 
terytorialnego w ramach XII edycji konkursu „Odnowa wsi szansą dla aktywnych sołectw”.  

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez 
Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej dla Miasta Piła na zakup inwestycyjny i 
zadanie inwestycyjne realizowane w latach 2023-2024 w ramach Wojewódzkiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Województwa Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Wielospecjalistycznego im. 
dr. Jana Jonstona w Lesznie.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko Dyrektora Wielkopolskiego Centrum Medycyny Pracy.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej działającej przy Zakładzie 
Opiekuńczo-Leczniczym w Śremie.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego zmieniającej uchwałę nr XLV/906/22 z dnia 26 września 2022 r. w 
sprawie utworzenia Młodzieżowego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego i nadania 
jego Statutu.  



22. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości petycji dotyczącej zmiany 
przepisów prawa określających zasady ustalania czynszu dzierżawnego dla dzierżawców 
obwodów łowieckich. 

23. Podjęcie uchwały dotyczącej stanowiska Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 
sprawie uczczenia 40. rocznicy męczeńskiej śmierci ks. Jerzego Popiełuszki.  

24. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024. 

25. Publiczny transport zbiorowy w województwie wielkopolskim. 

26. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych oraz w sprawie 
oświadczeń majątkowych złożonych przez wicemarszałków województwa, członków 
zarządu województwa, skarbnika województwa, kierowników wojewódzkich 
samorządowych jednostek organizacyjnych oraz osób wydających decyzje 
administracyjne w imieniu Marszałka Województwa. 

27. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

28. Interpelacje i zapytania radnych. 

29. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Radni: Marian Poślednik oraz Filip Żelazny zostali wybrani Sekretarzami przy głosach:  
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/129/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103659_uchwaavi12924.pdf


Uchwała nr VI/130/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które w 2024 
roku przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
przekazane samorządowi województwa. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę, iż zgodnie z opinią i poprawką Komisji Rodziny i Polityki 
Społecznej, która zauważyła błąd pisarski w tytule uchwały, należy procedować uchwałę, 
której tytuł brzmi Uchwała  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które w 2024 
roku przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
przekazane samorządowi województwa.   

Ponadto poinformowała, że wpłynęła pozytywna opinia Wojewódzkiej Społecznej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych przy Marszałku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/131/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7. Sprawozdanie z przeprowadzenia konsultacji projektu „Uchwały Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego w sprawie uchwalenia Programu współpracy Samorządu 
Województwa Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025”. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Samorządu 
Województwa Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/132/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr IV/81/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 15 lipca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103700_uchwaavi13024.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103700_uchwaavi13124.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103700_uchwaavi13224.pdf


rejestru zabytków, położonych lub znajdujących się na obszarze województwa 
wielkopolskiego. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/133/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Wielkopolskiego Muzeum Niepodległości. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/134/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznawania stypendiów Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego w dziedzinie kultury. 

Radny Marek Sowa zwrócił uwagę na nazwę zadania. W uchwale mamy napisane, że są to 
stypendia Marszałka Województwa Wielkopolskiego, natomiast są one przyznawane ze 
środków z budżetu Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. Mówca uważa, że nazwa powinna 
brzmieć Stypendia Samorządu Województwa Wielkopolskiego. 
 
Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 1.  

Uchwała nr VI/135/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LXII/1252/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 26 lutego 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie pomocy 
finansowej Powiatowi Średzkiemu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/136/24 stanowi załącznik do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103701_uchwaavi13324.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103701_uchwaavi13424.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103702_uchwaavi13524.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103702_uchwaavi13624.pdf


Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie: powierzenia Gminie Kleczew prowadzenia zadania 
publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą wojewódzką nr 263 na odcinku 
Sławoszewo – Różnowa. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu darowanej nieruchomości na rzecz Gminy 
Grodzisk Wielkopolski. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/137/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu darowanej nieruchomości na rzecz Skarbu 
Państwa. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/138/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego oraz zawarcia w 
tej sprawie umów pomiędzy Województwem Wielkopolskim a jednostkami samorządu 
terytorialnego w ramach XII edycji konkursu „Odnowa wsi szansą dla aktywnych sołectw”. 
Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/139/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
przez Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej dla Miasta Piła na zakup 
inwestycyjny i zadanie inwestycyjne realizowane w latach 2023-2024 w ramach 
Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026. 

Radni nie wnieśli uwag. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103702_uchwaavi13724.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103703_uchwaavi13824.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103703_uchwaavi13924.pdf


Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/140/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Wielospecjalistycznego im. dr. 
Jana Jonstona w Lesznie. 

Przewodnicząca wskazała, że w treści uchwały znalazła się literówka – w §1 ust. 2 punkt 3: 
Akademia Nauk Stosowanych, a nie „Sosowanych”. 

Radny Filip Żelazny zaznaczył, że projekt tej uchwały był długo dyskutowany na posiedzeniu 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. Finalnie wydano pozytywną opinię, ale mówca 
podkreśla, że w tym szpitalu jest trudna sytuacja. Oddział neurologiczny nadal jest zawieszony. 
Były tam już zgłaszane trudności organizacyjno-osobowe. Mówca ma nadzieję, że na dyrektora 
placówki nie zostanie wybrana przypadkowa osoba. Uważa, że wyzwanie przed komisją 
konkursową jest duże. 

Radny Marek Sowa zgodził się z przedmówcą. Temat dyrektora tego szpitala ciągnie się od 
jakiegoś czasu. Zostało bardzo mało czasu na uratowanie oddziału neurologicznego. 
Zaapelował, aby wybrać dobrego, merytorycznego dyrektora. Mówca ma nadzieję, że oddział 
zacznie działać od 1 stycznia. 

Radna Barbara Mroczkowska przypomniała, że w uzasadnieniu mamy powołanie dyrektora, 
na okres 6 miesięcy. Będziemy mieli pół roku, aby przygotować się do konkursu na dyrektora.  

Radny Dawid Murawa zauważył, że w dziedzinie neurologii sytuacja jest nieciekawa w całym 
kraju. Zdaniem mówcy dyrektor tej placówki powinien zostać wyłoniony jak najszybciej. 
Zaznaczył, że szpital ten znajduje się między dwoma dużymi miastami uniwersyteckimi, co jest 
trudnym położeniem. Jednym z podstawowych elementów jego rozwoju i poszukiwania kadr 
jest możliwość szukania współpracy z uczelniami medycznymi. Ponadto jest tam kilka 
naprawdę dobrze działających oddziałów. Jeżeli w perspektywie jest budowa radioterapii, to 
należy pielęgnować działalność tego szpitala w zakresie działań zabiegowych.  

Członkini Zarządu Katarzyna Kretkowska uspokoiła Radnych w kwestii zawieszenia oddziału 
neurologii. Stwierdziła, że nic nie wskazuje na likwidację tego oddziału. Oddział ten zostanie 
reaktywowany. W szpitalu podjęła pracę nowa neurolożka. Trzech innych lekarzy zgłosiło chęć 
podjęcia pracy. Jest nowy ordynator. Mówczyni wyraża ostrożny optymizm w związku z tym 
oddziałem. Pojawia się też szansa współpracy z Uniwersytetem Medycznym. 

Radny Wojciech Firlej zaapelował do członków komisji konkursowej, aby jednym z kryteriów 
wyboru nowego dyrektora była sprawa neurologii. Radny ma nadzieję, że oddział 
neurologiczny zostanie ponownie uruchomiony jak najszybciej. 

Radny Piotr Trybek zauważył, że padły tu słowa o niedoborze medyków. Powiedział, że 
Minister Nauki Dariusz Wieczorek rozważa parytet, aby nawet 50 procent studentów mogli 
stanowić obcokrajowcy. W roku bieżącym na Uniwersytecie Kaliskim, w sposób istotny, 
pomimo wcześniejszych problemów z uzyskaniem pozytywnej opinii przez Polską Komisję 
Akredytacyjną zgoda na uruchomienie kolejnego naboru i kontynuowanie nauki przez 
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studentów została wyrażona. Zamiast limitu 90 studentów jak rok temu, teraz będzie ich 60. 
W kontekście starzejącego się społeczeństwa, warto byłoby podjąć jakieś wyprzedzające 
działania. 

Radny Dawid Murawa zaznaczył, że kształcenie w medycynie wymaga jakości. Nie można 
nastawiać się na ilość, kosztem jakości. W Lesznie w przyszłym roku zostanie wprowadzona 
Krajowa Sieć Onkologiczna w pełnym zakresie. Drugą sprawa, to KPO. Dlatego też ważnym 
zadaniem nowej dyrekcji będzie odpowiednie pokierowanie onkologią w tym szpitalu.  

Radny Piotr Trybek zaznaczył, że nie postuluje żadnej tandety tylko szuka rozwiązań, przy 
zachowaniu standardów. 

Radny Marek Sowa zgodził się z przedmówcami. Jakość jest potrzebna. Radny nie może 
czasami zrozumieć decyzji politycznych o likwidowaniu uczelni, które kształciły lekarzy. Mówca 
cieszy się za ocenę, iż w Lesznie ginekologia oraz inne oddziały są na wysokim poziomie.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/141/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko Dyrektora Wielkopolskiego Centrum Medycyny Pracy. 

Radny Michał Zieliński zaproponował aby zorganizować debatę na temat służby zdrowia w 
Wielkopolsce. W odpowiedzi na swoją interpelację radny otrzymał informację, że NFZ nie 
wypłacił szpitalom podlegającym Samorządowi Województwa Wielkopolskiego 47 mln zł. 
Mówca sądził, że na Sesji będzie też uchwała powołująca komisje konkursową odnośnie 
Szpitala Wojewódzkiego w Poznaniu. Sytuacja tam jest nieciekawa. Organizacja pracy SOR-u i 
oddziału chirurgii pozostawia wiele do życzenia. Po rezygnacji poprzedniego dyrektora, należy 
podejmować decyzje jak najszybciej. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska podziękowała radnemu za głos. Zaproponowała, aby w 
danym punkcie skupić się na omawianej uchwale. Takie, oczywiście bardzo ważne sprawy, 
prosi poruszać w punkcie interpelacje i zapytania radnych. 
 
Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr VI/142/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej działającej przy Zakładzie 
Opiekuńczo-Leczniczym w Śremie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
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za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr VI/143/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego zmieniającej uchwałę nr XLV/906/22 z dnia 26 września 2022 r. w sprawie 
utworzenia Młodzieżowego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego i nadania jego Statutu. 

 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości petycji dotyczącej 
zmiany przepisów prawa określających zasady ustalania czynszu dzierżawnego dla 
dzierżawców obwodów łowieckich. 

Radny Adam Bogrycewicz powiedział, że temat czynszów dzierżawczych obwodów łowieckich 
jest ważny w jego regionie. Wielu myśliwych ma uwagi, co do kategoryzacji obwodów 
łowieckich. Radny nie zasiada w komisji Skarg, Wniosków i Petycji, dlatego prosi o przybliżenie 
tej sprawy. 

Wicemarszałek Krzysztof Grabowski poinformował, że mamy do czynienia z petycją, dlatego 
kierujemy ją do Ministra Klimatu i Środowiska, ponieważ dotyczy zmiany przepisów 
rozporządzenia, które zostało przygotowane przez Ministra Środowiska. Jeżeli mowa o 
zastrzeżeniach kół łowieckich, są to obwody, które zostały uchwalone w 2020 roku. Należało 
dokonać ich kategoryzacji, a jest to proces bardzo złożony. Trwał on dwa lata. Należało 
powołać specjalny zespół, były też konsultacje z kołami łowieckimi. Procedura ta jest 
długotrwała i kosztochłonna. Wówczas na przygotowanie tej uchwały otrzymano wsparcie z 
budżetu państwa. Teraz takiego wsparcia nie ma, dlatego jako samorząd województwa nie 
możemy wydatkować środków na zadania zlecone, jeżeli one nie zostaną faktycznie zlecone i 
opłacone. 

Radny Adam Bogrycewicz podziękował za odpowiedź. Stwierdził, że musimy jako Sejmik 
przyzwyczajać się do tego, że czas kiedy rząd przekazywał pieniądze samorządom dobiegł 
końca. Jeżeli mowa o czynszach dzierżawczych, to obciążają one koła łowieckie działające na 
obszarze Wielkopolski. Myśliwi i koła łowieckie realizują zadania zlecone od państwa 
gospodarując zwierzyną, czy chroniąc drzewostany. Czynsze, które muszą opłacać uważane są 
za zbyt wysokie w związku z niewłaściwa kategoryzacją. Poprosił Marszałka, aby zechciał 
podjąć kroki związane ze zmianą kategoryzacji, nawet jeżeli nie będzie finansowana. 

Wicemarszałek Krzysztof Grabowski zauważył, że nie minęły czasy kiedy rząd przekazywał 
pieniądze. Wtedy to było konkretne zadanie zlecone. Było to wykonane w całej Polsce. Zawsze 
koszty związane z wypłatą szkód łowieckich obciążały koła łowieckie. Wyjaśnił, że gdyby była 
niewłaściwa kategoryzacja, to nie byłoby opinii wszystkich okręgów łowieckich, izby rolniczej, 
lasów państwowych. Nie byłoby uzgodnienia Wojewody Wielkopolskiego. Wojewoda nie 
wniósł żadnych uwag. Opinie o złej kategoryzacji, to są opinie członków kół łowieckich i ich 
odczucia. Dokonano wszelkiej staranności przy opracowaniu tej uchwały. Jeżeli będą 
jakiekolwiek możliwości zmian, to mówca nie ma nic przeciwko temu. Będzie to tematem 
najbliższego Konwentu Marszałków. Pojawi się stanowisko skierowane do Ministerstwa. W 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831648/pliki/20241104103705_uchwaavi14324.pdf


stanowisku ma się znaleźć prośba o uproszczenie procedur, żeby cały ten proces 
przeprowadzić szybciej.  

Radny Tomasz Wojtiuk stwierdził, że poruszona kwestia jest ważna nie tylko dla całej 
gospodarki łowieckiej, ale też całego rolnictwa. Mówca często dostaje informację, że w 
niektórych kołach łowieckich pojawiają się problemy płynności finansowej. Środowiska te 
proszą o dialog. Mówca zwrócił się do Marszałka z propozycją stworzenia grupy roboczej z 
łowczymi okręgowymi i dalej dyskutować ten temat. Chodzi także o lepszy przepływ 
informacji. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 36,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr VI/144/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska ogłosiła przerwę, podczas której Radni Województwa 
Wielkopolskiego wzięli udział w szkoleniu dotyczącym RODO, a następnie odbyło się 
posiedzenie Komisji Kultury. 

Obrady wznowiono. 

Ad. 23. Podjęcie uchwały dotyczącej stanowiska Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 
sprawie uczczenia 40. rocznicy męczeńskiej śmierci ks. Jerzego Popiełuszki. 

Radny Adam Bogrycewicz przedstawił stanowisko i odczytał jego treść z naniesionymi 
poprawkami Komisji Kultury. Na koniec poprosił o przyjęcie omawianej uchwały. 

Radna Barbara Mroczkowska przypomniała, że podobny wniosek przegłosowali 
parlamentarzyści. Mówczyni cieszy się, że tym tematem dziś zajmuje się Sejmik Województwa 
Wielkopolskiego. Tragiczna śmierć księdza Jerzego Popiełuszki jest upamiętniana nie tylko w 
Polsce, ale i na świecie. Dodała, że jest on symbolem odwagi, poświęcenia oraz niezłomności 
w walce o prawdę i godność człowieka. W swoich kazaniach apelował o poszanowanie praw 
człowieka, godność robotników oraz przeciwstawiał się przemocy. Był głosem walczących o 
wolność i sprawiedliwość. Rocznica męczeńskiej śmierci to moment, aby zastanowić się nad 
prawami człowieka i wolności w Polsce. 

Marszałek Marek Woźniak poinformował, że 19 października w rocznicę śmierci brał udział 
we mszy świętej w kościele Matki Boskiej Bolesnej. Tam znajduje się pomnik księdza Jerzego 
Popiełuszki. Mszę celebrował ksiądz arcybiskup metropolita Stanisław Gądecki. Po mszy 
Marszałek wraz z Przewodniczącym NSZZ Solidarność złożył kwiaty pod pomnikiem.  

Radny Marek Sowa podziękował Klubowi Prawa i Sprawiedliwości, a w szczególności Radnemu 
Adamowi Bogrycewiczowi za podjęcie tego tematu i opracowanie uchwały. Ta uchwała jest 
także hołdem dla innych księży, którzy zginęli w tamtym okresie. Radny ma nadzieję, że takie 
sytuacje się już nigdy nie powtórzą. 
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Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr VI/145/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 24. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości. 

 

Ad. 25. Publiczny transport zbiorowy w województwie wielkopolskim.  

Radny Filip Żelazny zauważył, że w przedstawionym materiale jest mowa o Krajowym Planie 

Odbudowy. Chodzi konkretnie o zadanie „Poprawa mobilności przestrzennej mieszkańców 

Wielkopolski w publicznym transporcie zbiorowym poprzez zakup nowego taboru 

kolejowego”. W dokumencie jest mowa, że ewentualną szansą na zrealizowanie projektu 

może być udzielona przez CUPT zgoda na zmianę warunków jego realizacji. Mówca chciałby 

wiedzieć jaka jest aktualna sytuacja. 

Wicemarszałek Wojciech Jankowiak odpowiedział, że przygotowując materiał zastanowiono 

się, czy tego akapitu nie pominąć. W tej chwili pozyskanie środków z KPO na ten cel staje się 

coraz mniej realne. Jest prowadzona korespondencja z CUPT, proponując inne rozwiązania. 

Najprawdopodobniej w najbliższym czasie będzie trzeba oficjalnie się z tego przedsięwzięcia 

wycofać. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości. 

 

Ad. 26. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych oraz w 
sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez wicemarszałków województwa, 
członków zarządu województwa, skarbnika województwa, kierowników wojewódzkich 
samorządowych jednostek organizacyjnych oraz osób wydających decyzje administracyjne 
w imieniu Marszałka Województwa. 

Przewodnicząca przypomniała że do 30 października, zgodnie z art. 27c ust. 12 ustawy o 
samorządzie województwa, również Wojewoda zobowiązany jest przekazać informacje o 
ewentualnych osobach, które nie złożyły mu oświadczeń majątkowych lub informację o 
nieprawidłowościach w oświadczeniach. Na dziś nie wpłynęło pismo z Wielopolskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. Po jego ewentualnym otrzymaniu, informacja zostanie przekazana Radnym 
drogą mailową. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości. 
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Ad. 27. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w 
okresie pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

 

Ad. 28. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Marek Sowa złożył interpelację w sprawie tworzenia Ośrodków Integracji dla 
Cudzoziemców w Wielkopolsce. 

Radny Michał Zieliński zabrał głos w sprawie nieogłoszonego do tej pory konkursu na 
dyrektora Szpitala Wojewódzkiego w Poznaniu. Zwrócił uwagę, że w takiej sytuacji konkurs 
powinien być przyspieszony, bo doraźność w zarządzaniu tak ważnym szpitalem powoduje 
perturbacje w zakresie funkcjonowania SORu i oddziału chirurgicznego. Pytanie ustne – kiedy 
taki konkurs będzie ogłoszony. 

Radny Adam Bogrycewicz złożył interpelację dotyczącą centralizacji funduszu spójności. 
Przedstawił także ustnie interpelację w sprawie rewizji map zawartych w dokumencie pn.: 
„Informacja o realizacji zadań w ramach studiów i badań regionalnych dotyczących zagadnień 
społecznych, gospodarczych i przestrzennych, związanych z rozwojem województwa 
wielkopolskiego: ANALIZA PRZEBIEGU I WYPOSAŻENIA SZLAKÓW KULTUROWYCH W 
WOJEWÓDZTWIE WIELKOPOLSKIM”. (data wpływu pisemnej interpelacji do Kancelarii 
Sejmiku: 4.11.2024 r.) 

Radny Filip Żelazny złożył zapytanie w sprawie powierzenia obowiązków Dyrektora Centrum 
Kultury i Sztuki w Kaliszu. 

Radny Tomasz Ławniczak złożył interpelację w sprawie wybudowania chodnika na drodze 
wojewódzkiej 450 w miejscowości Sławin (Gmina Sieroszewice) o długości 80 m – pikietaż 
około 16,050 km do około 16,150 km. 

Radna Katarzyna Rzepecka-Andrzejak złożyła zapytanie dotyczące braku wypłaty należnych 
premii pracownikom Wojewódzki Szpital Zespolony im. dr. Romana Ostrzyckiego w Koninie 
oraz zapytanie w sprawie sytuacji finansowej Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego IM. DR. 
Romana Ostrzyckiego w Koninie. 

Radna Malgorzata Nowak złożyła interpelację w sprawie poparcia przebudowy przejazdu 
kolejowego przez wykonanie ścieżki pieszo- rowerowej w Koźminie Wielkopolskim oraz 
interpelację dotyczącą remontu drogi wojewódzkiej nr 438 na odcinku Zimnowoda- Koźmin 
Wielkopolski, długość odcinka 12,7 km. 

Radny Wiesław Ratajczak złożył zapytanie w sprawie sytuacji finansowej Portu Lotniczego 
Poznań-Ławica im. Henryka Wieniawskiego w Poznaniu. 

Radny Piotr Trybek przedstawił ustną interpelację. W pierwszej kolejności stwierdził, że jest 
zbudowany inicjatywą Radnego Adama Bogrycewicza oraz zachowaniem całego Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego w przedmiocie stanowiska dotyczącego uczczenia 40. rocznicy 
męczeńskiej śmierci ks. Jerzego Popiełuszki. Odnosząc się do idei solidarności, mówca 
przypomniał, że już miesiąc temu zaproponował, aby część środków przeznaczonych na 
promocje, przekazać na pomoc jednostkom samorządu terytorialnego dotkniętych powodzią. 
Zaapelował, aby w przyszłorocznym budżecie zredukować o połowę środki dotychczas 
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przeznaczane na promocję i przeznaczyć je na pomoc celowaną i skierowaną na wsparcie 
Województwa Dolnośląskiego z przeznaczeniem na edukację.  

Radny Adam Bogrycewicz ustnie poinformował, że po raz pierwszy odkąd istnieją w Polsce 
leki refundowane, farmaceuci z dużym opóźnieniem mają wypłacane zwroty za leki 
refundowane. Jest to szczególnie duży problem dla aptek rodzinnych. 

 

Ad 29.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego Tatiana Sokołowska zamknęła VI Sesję Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego VII kadencji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządzili: 

Patryk Szczechowiak 
Małgorzata Ziarnek  

 


